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Ad. 1 Godkendelse af dagsorden 

 Ingen af studievejlederne er til stede, derfor slettes Ad. 3 Status fra studievejleder 

 I stedet indsættes punkt om opdatering fra DRU-mødet, herunder information om 
eksamensordningen.  

 Tilføje punkt om forplejning på SN-møder 

  herefter godkendt 

 

Ad. 2 Godkendelse af referat 

 Godkendt 

 Opfølgning på sager fra sidste møde. Tem Frank Andersen informerer om, at der er indkaldt til 
fælles møde for BaIT/INF-studiesekretærerne på HUM, CS og 1. studieår for at forbedre 
informationsflow og samarbejde mellem de tre sekretariater.  

 

 

 

Ad. 3 Opdatering fra DRU-mødet (Dekanens Rådgivende Uddannelsesudvalg) 

 Studienævnsformænd og –næstformænd mødes 1-2 gange pr. semester med pro-dekan Lars 
Døvling 

 Som følge af fremdriftsreformen er eksamensordningen opdateret. Fakultetet fremhæver selv 
følgende væsentlige ændringer: 

o Placeringen er prøver og reeksamination er præciseret til hhv. juni og august for 
sommereksamen, samt januar og februar for vintereksamen (1.1). 

o Studerende der er omfattet af fremdriftsreformen (nye bachelor- og 
professionsbachelorstuderende i 14/15 og alle studerende fra 1/9/15) kan ikke undgå at 
bruge eksamensforsøg ved ikke at imødekomme betingelserne for deltagelse i prøven, 
fx undervisningsdeltagelse (1.2). 

o Studerende der er omfattet af fremdriftsreformen vil automatisk blive tilmeldt 1. og 2. 
prøveforsøg (2.1). 



 
 
 
 
 

 

o Det er præciseret, at der ikke kan deltage andre end eksaminatorer og censorer i 
eksaminationen og voteringen (3.1.2). 

o Det er præciseret, at den studerende har krav på en mundtlig prøve i projektmoduler, 
når der er afleveret et projekt (4.2.2). 

o Studerende der er omfattet af fremdriftsreformen skal fremover tilmeldes reeksamen 
uanset om de har deltaget i den ordinære prøve (8.2). 

o Reeksamen skal finde sted senest i august (sommereksamen) og senest i februar 
(vintereksamen) (8.2). 

o Derudover ændres bedømmelses- og meddelelsesfristerne således, at prøven skal 
være bedømt senest 15 arbejdsdage efter afholdelsen og resultatet skal være meddelt 
den studerende senest 20 arbejdsdage efter afholdelsen af prøven. Som noget nyt er 
juli inklusiv i disse frister.  

o Studiesekretariatet har bedt om en version af eksamensordningen med track changes 
for at kende alle ændringer. 

 Forplejning til studienævnsmøder: MKA undersøger hvilken model, der kan lade sig gøre og 
hvad der er billigst. 

 

Ad. 4 Ansøgninger 

 Personsager siden sidste møde blev gennemgået 

 Genoptagelse på BSc Datalogi 

o Studienævnet har modtaget henvendelse fra tidligere studerende, der søger om 
genoptagelse på BSc i Datalogi. 

o Beslutning: Studienævnet er indstillet på at imødekomme en genoptagelse på 
bacheloruddannelsen i datalogi, men dette forudsætter at den studerende fremsender 
en specifik ansøgning om dispensation til 4. eksamensforsøg i kursusmodulet 
Beregnelighed og kompleksitet. Efter behandling af dispensationsansøgning vil den 
studerende blive meritvurderet jf. den gældende studieordning. I forbindelse med 
meritvurderingen lægges der en individuel studieplan. 

 Dispensation til 4. eksamensforsøg 

o Studienævnet har modtaget henvendelse fra en kandidatstuderende på 
dispensationsramme (7. semester), der ønsker dispensation til 4. eksamensforsøg i to 
kurser på bacheloruddannelsen.  

o Beslutning: Studienævnet godkender dispensation til 4. eksamensforsøg i begge 
kurser. Dog er godkendelsen betinget af at den studerende kun tilmeldes 30 ECTS i 
E14. Den studerende skal således melde to kurser fra på SW7. 

 Forhåndsmerit USA 

o Studienævnet har modtaget henvendelse fra to studerende, der pt er på udlandsophold 
og ønsker at få godkendt ændringer i deres forhåndsmerit. 

 Beslutning: Studienævnet godkender de tre foreslåede kurser i punkt 1. Hvad 
angår punkt 2 og 3 ønsker studienævnet at der findes en faglig tovholder.  

 SN bemærkning: det skal præciseres i materialet at der skal være en faglig tovholder med i 
planlægningen som også kan hjælpe med løsninger, når der opstår problemer af faglig 
karakter. [MKA: dette er tilføjet i SICTs politik vedr. udsendelse af studerende] 

 
Ad. 5 Uddannelsesevaluering F14 

SICT har udsendt uddannelsesevalueringer til alle dimittender. På uddannelserne under Studienævn for 
Datalogi ligger antallet af respondenter på bacheloruddannelserne: Datalogi (19 ud af 30), Software (25 
ud af 60), INF (3 ud af 8), BaIT (7 ud af 32), Kandidatuddannelserne: Datalogi (7 ud af 17), software (11 
ud af 18), INF (9 ud af 14) og de internationale uddannelser (1 ud af 2) 

 

 Generelt: 

o Alle bemærkninger sendes til skolelederen til videre behandling på kommende 
studierådsmøde. 

o Der mangler information om antal studerende der har modtaget spørgeskemaet. 

o Svarmuligheden ”hverken enig eller uenig” er ikke brugbar, og bør undgås i fremtidige 
evalueringer. 



 
 
 
 
 

 

o Det bemærkes at SICT som helhed står dårligt i fht ønsket om at projekter udarbejdes i 
forbindelse med virksomheder.  

o De generelle rapporter er kun interessante ud fra skolens synspunkt. De studerende 
har tendens til kun at svare på det der er sket i det seneste semester (hhv. 6. og 10.) 

o Rapporterne tages til efterretning. Der er ingen overraskende kommentarer/tendenser. I 
flere rapporter er der bemærkninger om specifikke kurser. Disse bemærkninger går 
igen i semesterevalueringerne og tages derfor op i studienævnets behandling af 
semesterevalueringerne på næste møde. 

o Enkeltkommentarerne er svære at tage aktion på, da de kun repræsenterer synspunkt 
for en enkelt studerende. 

 

 BSc datalogi 

SN: bemærkning om ringe sammenhæng mellem AAUs markedsføring af uddannelsen og det 
indhold, der faktisk er i studiet videresendes til SICTS kommunikationsafdeling. 

Bemærkninger om specifikke kurser og deres placering og/eller relevans for uddannelsen 
behandles sammen med semesterevalueringer. 
 

 BSc software 

SN: bemærkning om ringe sammenhæng mellem indholdet af studiepraktik og det indhold, der 
faktisk er i studiet videresendes til SICTS kommunikationsafdeling. 

Bemærkninger om specifikke kurser og deres placering og/eller relevans for uddannelsen 
behandles sammen med semesterevalueringer.  

 

 BSc informatik 

Det samlede indtryk af BaIT og INF supplerer den information studienævnet tidligere har fået 
via semesterevalueringer (se fx semesterevaluering for F13 samt uddannelsesevaluering 2013, 
der blev behandlet på studienævnsmødet november 2013 og semesterevaluering for E13 på 
studienævnsmødet april 2014). Studienævnet har taget kritikken til efterretning og der er taget 
handling på dette via revidering af studieordninger, med dispensationer i E14 og permanente 
ændringer, der træder i kraft fra E15. (se evt. oversigt over dispensationer for E14 og F15) 

 

 BaIT 

Det samlede indtryk af BaIT og INF supplerer den information studienævnet tidligere har fået 
via semesterevalueringer (se fx semesterevaluering for F13 samt uddannelsesevaluering 2013, 
der blev behandlet på studienævnsmødet november 2013 og semesterevaluering for E13 på 
studienævnsmødet april 2014). Studienævnet har taget kritikken til efterretning og der er taget 
handling på dette via revidering af studieordninger, med dispensationer i E14 og permanente 
ændringer, der træder i kraft fra E15. (se evt. oversigt over dispensationer for E14 og F15) 

 

 MSc datalogi 

Ingen bemærkninger, der giver anledning til yderligere handling fra Studienævnets side. 

 

 MSc software 

Ingen bemærkninger, der giver anledning til yderligere handling fra Studienævnets side. 

 

 MSc informatik 

Der er bemærkninger om manglende relevans og ønske om højere faglighed på kurser, der 
afvikles på HUM. Dette behandles nærmere under semesterevalueringen. 

 

 DE/MI/ESS 

Ingen bemærkninger, der giver anledning til yderligere handling fra Studienævnets side. 

 

 

Ad. 6 Karakteranalyse 

http://www.sict.aau.dk/til-studerende/studieordninger/datalogi/
http://www.sict.aau.dk/til-studerende/studieordninger/datalogi/


 
 
 
 
 

 

 Hans Hüttel præsenterede de vigtigste resultater fra en analyse af sammenhængen mellem de 
studerendes niveau i matematik i den adgangsgivende eksamen og deres karakterer i de 
matematiske fag på bacheloruddannelserne i software og datalogi. 

 Anledning til diskussion om hvorvidt vi laver undervisning for de studerende, der kan klare de 
krav, der stilles, og dermed acceptere det frafald, vi ser blive større - eller om vi skal tilrette 
undervisning for at få de svagere studerende igennem hele studieforløbet. Ønsket er at 
tærsklen skal være fagligt begrundet fremfor økonomisk/politisk funderet. Hvis undersøgelser 
viser noget abnormalt, skal der selvfølgelig laves undersøgelser af grundene og vurderes om 
der skal foretages yderligere handling. 

 Beslutning: Studienævnet ønsker at videreføre og udvide analysen for at få et bredere 
sammenligningsgrundlag. Hans Hüttel påtager sig opgaven.  

 Beslutning: Studienævnet ønsker også at frafaldsanalysen tages op igen. Den kan evt. 
gennemføres hvert 2. år og kan evt. sammenholdes med kvalitative interviews. Peter Axel 
Nielsen påtager sig opgaven.  

 Studienævnsformanden snakker med skolelederen om der kan afsættes midler til 
gennemførslen af disse analyser. Resultaterne af ovenstående analyser kan evt. sættes på 
dagsordenen til næste møde med aftagergruppen i maj 2015.  

 Der blev i øvrigt talt om hvorvidt der er behov for bedre gruppedannelsesproces, om en meget 
tidlig screening kan fungere som en adgangsbegrænsning, så vi får skilt ikke-motiverede 
studerende fra tidligere. 

 Kurt Nørmark har taget initiativ til at afholde møde med matematikundervisere og kursusholdere 
på de matematisk orienterede kurser på SW/DAT(3-6 semester) i løbet af oktober. Formålet er 
at tale om fælles udfordringer og hvordan samarbejdet kan optimeres og evt. føre til ændringer i 
de relaterede studieordninger. 

Ad. 7 Aftagergruppe – hvordan skal vi bruge LinkedIn-gruppen? 

o Der kom ingen konkrete bud på hvad studienævnet kan informere aftagergruppen om 
via LinkedIn. 

 

Ad. 8 SICT Strategi 

Strategiarbejdet er pt sat i bero, da det bliver en integreret del af arbejdet med selvevaluering.  

 

Ad. 9 Fordeling af kompetencer mellem skoleleder og studienævn 

 Intet nyt til dette punkt. 
 

Ad. 10 Meddelelser 

 EVA’s undersøgelse af optagelsessystemet på de videregående uddannelser. Datalogi var den 
ene af uddannelserne, der skulle melde tilbage.  

 SICT afholder fælles informationsmøde om udlandsophold for 5. og 7. semester d. 29.oktober. 

 Ad. 11 Eventuelt 

  Næstformanden skal fortælle de nye studerende om arbejdet i studienævnet på RUS-kursus. 
Nedenstående emner kan/bør fremhæves: 

o Studienævnet er til gensidig gavn og beskyttelse 

o Studienævnet arbejder for at sikre ensretning af regler, som sikrer en fair behandling 

o Studienævnet er der for at hjælpe de studerende. 

o Der skal også informeres om vigtigheden af deltagelse i institutråd og akademisk råd 

o Det er vigtigt at de studerende, der vælges ind i studienævenet har interesse i at 
bidrage aktivt. 

  

 


